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Voorstel 
Het algemeen bestuur wordt voorgesteld in te stemmen met het uitfaseren en opheffen 

van het Waarschuwings- en Alarmeringssysteem (WAS).   
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TOELICHTING OP HET VOORSTEL 

Het Veiligheidsberaad neemt op 10 december een standpunt in over de uitfasering van 

het WAS-systeem. 

Om mensen te alarmeren, kunnen op dit moment twee landelijke systemen worden 

ingezet: het WAS (Waarschuwings- en alarmeringssysteem) en NL-Alert.  

De discussie over de toekomst van het Waarschuwings- en Alarmeringssysteem (WAS) 

speelt al zo’n 10 jaar. De minister van JenV is pp basis van de uitgevoerde onderzoeken 

voornemens te besluiten het WAS na afloop van de huidige onderhoudscontracten per 

eind 2025 uit te faseren. 

 Argumenten 

Bestuur VRD heeft zich al eerder uitgesproken voor opheffing WAS 
 
Afgelopen jaren is al eerder gesproken over dit onderwerp. Daarbij was ook de insteek 
vanuit Drenthe dat de uitfasering wordt ondersteund.  
 

NIPV-rapport concludeert dat toegevoegde waarde zeer beperkt is 
 
Over de toegevoegde waarde van WAS is, op verzoek van het Ministerie van JenV, door 
het Nederlands Instituut Publieke Veiligheid (NIPV) een rapport opgesteld. Conclusie van 
het onderzoek was dat de toegevoegde waarde van het WAS t.o.v. andere 
crisiscommunicatie-middelen, zoals NL-Alert, zeer beperkt is. De belangrijkste conclusie 

van het NIPV-rapport is dat de meerwaarde van WAS niet is aan te tonen. De 

onderzoekers constateren dat NL-Alert zich de afgelopen jaren volop heeft ontwikkeld en 
bewezen. Zo heeft NL-Alert inmiddels een groot bereik en zijn steeds meer mensen 
bekend geraakt met het systeem. 
Ministerie investeert in doorontwikkeling NL-Alert 

Er wordt geïnvesteerd op bereik in regio’s waar normaliter weinig bereik met mobiele 

telefonie is, maar ook het bereik bij doelgroepen die om wat voor reden dan ook het 

signaal niet goed ontvangen of berichten niet begrijpen. Mensen met een communicatieve 

beperking, mensen die de Nederlandse taal niet/minder machtig zijn of mensen met een 

andere culturele achtergrond hebben hierbij nadrukkelijk de aandacht. Daarnaast werken 

wij aan nieuwe manieren van verspreiding van de boodschap in tijden van nood. Het 

signaal bereikt OV borden op bijvoorbeeld treinstations, in treinen, verschillende private 

kanalen en in aanvulling daarop wordt een app door de rijksoverheid ontwikkeld om het 

bereik te vergroten. 

WAS kent beperkingen en is duur 

Het WAS ondersteunt niet in veel van deze functionaliteiten. Het bereik loopt daarbij 

terug, het gebruik loopt sterk terug en het onderhoud zal steeds duurder worden.  


